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VYSOKORYCHLOSTNÍ  INTERNET JE NADĚJÍ PRO NÁŠ VENKOV 

14 miliard korun, které české republice poskytla EU na rozvoj vysokorychlostního 

internetu, s velkou pravděpodobností zůstane nevyužito a neposlouží původnímu evropskému 

záměru -  podpořit výstavbu sítí nové generace (převážně optických) v místech, kde se to 

soukromému sektoru ekonomicky nevyplatí. Prostředky, které byly určeny pro programovací 

období 2014 – 2020, mělo rozdělit MPO v programu OPPIK. Úředníci, kteří operační 

program připravovali, ale nepochopitelně omezili okruh způsobilých žadatelů, pouze na 

subjekty podnikající v elektronických komunikacích. O podmínkách se vedla nekonečně 

dlouhá (a bohužel marná) diskuze v pracovních skupinách při MPO, NAKIT (Národní 

agentura pro komunikační a informační technologie) i v Radě vlády pro informační 

společnost. Konečná podoba 1. výzvy bohužel výstupy z těchto pracovních skupin příliš 

nereflektovala. MPO pro ni alokovalo částku 11,55 mld. Kč. Výzva byla vyhlášena teprve na 

jaře minulého roku a do uzávěrky v září 2017 se přihlásili pouze 3 zájemci s celkovým 

objemem necelých  0,4% z alokované částky. Odborná veřejnost i Národní koordinační orgán 

při MMR vyhodnotili 1. výzvu jako totální neúspěch. Důvodem neúspěchu byly hlavně 

nesmyslně nastavené podmínky. Úředníci MPO zodpovědní za tento program to tak ale 

bohužel odmítají vnímat („vždyť se přihlásili 3 zájemci“). První reakcí byla snaha převést 

evropské prostředky na jiný účel, ta se ale naštěstí nesetkala s pochopením Evropské komise.  

Od začátku tohoto roku se řeší příprava podmínek pro 2. kolo. Úředníci MPO zatím 

přislíbili změnu těch podmínek, které program prakticky paralyzovaly. Vyhlášení 2. kola je 

zatím v nedohlednu, na ministerstvech probíhají velké změny a tak se příprava protahuje. 

Jednání Pracovní skupiny k přípravě výzev v programu Vysokorychlostní internet, plánované 

na 17. leden, MPO odložilo kvůli „personálním a kompetenčním změnám na MPO“, do 

dnešního dne nebyl stanoven nový termín. Problémem se začalo zabývat i MMR, existují 

úvahy, že by alespoň část dotačních prostředků MMR mohlo administrovat, což by poskytlo 

jednodušší šanci i pro obce. Pokud se tato možnost otevře, bylo by rozumné ji v maximální 

míře využít. 

www.smscr.cz facebook.com/smscr.cz 
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 Aby k tomu ale mohlo dojít, bude nutná změna v myšlení velké části starostů a 

zastupitelstev obcí. Setkal jsem se totiž mnohokrát s názorem, že síť vysokorychlostního 

internetu je jakási nadstavba, kterou má zajistit stát, nebo soukromý sektor. Stát může 

v lepším případě pouze vytvořit podmínky, ať už dotacemi, nebo usnadněním v podobě 

odstranění byrokratických překážek. Pokud se budování sítě ujme soukromá firma, je to pro 

obec jednodušší. Soukromý sektor bude ale zcela logicky vždy preferovat investice s rychlou 

návratností, což není případ malých obcí. Je tedy třeba si předně uvědomit, že síť 

vysokorychlostního internetu je součást základní infrastruktury, stejně jako vodovod, 

nebo kanalizace. Nejde o prostředek zábavního průmyslu, ale zajištění dobrého přístupu 

k informacím, vzdělávání, mnoha lidem umožňuje práci z domova.  Pokud obec využije 

příležitost přiložit tuto síť při výstavbě vodovodu, kanalizace, veřejného osvětlení, chodníku 

apod. ušetří výrazné finanční prostředky, podíl zemních prací při budování sítí bývá až 80%. 

Konečným cílem obce by mělo být infrastrukturu vybudovat a vlastnit, provoz je již na 

soukromých subjektech. Vlastnictví obce ale omezí monopolní postavení providerů 

(poskytovatelů služeb) a umožní přilákat konkurenci, která zajistí občanům výhodnější 

podmínky. Z vlastních zkušeností mohu potvrdit, že od okamžiku, kdy obec začne tuto 

infrastrukturu budovat, vyvolá to velký zájem providerů.  

Jan Kopelent, starosta obce Blešno,  místopředseda SMS ČR KHK  

   

PRACOVNÍ JENÁNÍ PŘEDSEDNICTVA 

V úterý 3. 4. 2018 se v Pivovaru Lindr Mžany 

konalo jednání předsednictva SMS ČR KHK.  

Jednání řídila předsedkyně Jana Kuthanová. Na 

programu bylo zapojení členů předsednictva do 

pracovních skupin a další aktuální témata k rozvíjení 

spolupráce SMS ČR. Došlo také na otázky, jakým 

způsobem snížit administrativní zátěž starostů, 

správní delikty, GDPR, či na některé nepříjemnosti, 

které obcím přinesl zákon 106/199 Sb. 

V PS pro sociální záležitosti obcí je již zapojen Jaroslav Huňat, starosta –  Obec Dubenec.  

Nově delegováni jsou:  

PS pro školství a kulturu: Bc. Zdeněk Drašnar, starosta – Městys Nový Hrádek 

PS pro strategický rozvoj: Jana Kuthanová, starostka – Obec Hořiněves 

Do pracovního výboru MPO ČR do Národní agentury pro komunikační a informační 

technologie, s. p: Jan Kopelent, starosta – Obec Blešno 

Pracovní skupiny jsou hlavní osou odborné činnosti.  Jejich členy jsou starostové s příslušnou 

specializací. Ti se pak podílí jak na vnitřní agendě, tak i coby účastníci nejrůznějších 
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odborných jednání a schůzek. Cílem je zejména monitoring a usměrňování klíčových 

legislativních návrhů s přímým dopadem na samosprávy. 

V případě, že byste se také rádi zapojili do jejich činnosti, obraťte se prosím na hlavní 

kancelář SMS ČR, nebo krajského manažera.  

 

KRAJSKÝ SEMINÁŘ PŘIPRAVIL STAROSTY NA OCHRANU OSOBNÍCH ÚDAJŮ 

 

Ve středu 4. 4. 2018 se v Královéhradeckém kraji 

na půdě Krajského úřadu uskutečnil krajský seminář 

SMS ČR, který se tentokrát nejvíce zabýval 

problematikou Obecného nařízení o ochraně osobních 

údajů - GDPR.  

Sdružení místních samospráv ČR pomáhá obcím a jejich 

školským zařízením zvládnout nástup tohoto nařízení. 

Vytvořilo a vyškolilo týmy pověřenců, kteří budou 

nápomocni zástupcům obcím, škol a školek po celé ČR. 

 

 Na semináři vystoupil lektor pro ochranu 

osobních údajů, pan Ing. Mgr. Oldřich Kužílek a 

seznámil zástupce obcí a školských zařízení s Obecným 

nařízením a hlavně s novými povinnostmi, které GDPR 

těmto subjektům přináší. Po výkladu p. Kužílka byli 

všichni přítomní ujištěni, že s pomocí svých pověřenců 

budou do 25. května na účinnost nařízení připraveni. 

Součásti programu semináře byl také blok na téma 

pojištění kybernetických rizik, pojištění odpovědnosti obce a zastupitelů od společnosti OK 

GROUP a.s., a také blok o problematice zavedení mýta na silnicích 1. třídy. 

 

Semináře se zúčastnilo celkem 47 starostů, zaměstnanců obecních úřadů a zástupců ZŠ a MŠ. 

 

                                       

POTŘEBUJETE JEŠTĚ POMOCI S GDPR? 

 

Na základě žádostí z obcí, které ještě nemají problematiku GDPR zajištěnou, o poskytnutí 

pomoci ze strany SMS ČR pan předseda Stanislav Polčák napsal a rozeslal výzvu, jejíž 

součástí byl i přihlašovací formulář, který by měl zmapovat kolik dalších obcí a jejich 

příspěvkových organizací bude mít o tuto službu dále zájem. Na základě zájmu bude vyškolen 

další potřebný počet pověřenců, které bude  SMS ČR poskytovat za stejných podmínek jako 

doposud přihlášeným obcím (pro členy SMS ČR 600 Kč/měs., pro nečleny 5.000 Kč/měs.).  

Snahou SMS ČR je vyjít maximálně vstříc především menším obcím, které dosud nemají tuto 

problematiku vyřešenou.  

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 
 

https://www.facebook.com/SMSCR.CZ/photos/pcb.2056095927838197/2056095841171539/?type=3
https://www.facebook.com/SMSCR.CZ/photos/pcb.2056095927838197/2056095841171539/?type=3
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UDÁLOSTI A AKTUALITY Z KRAJE 

 
Členové vlády navštívili Královéhradecký kraj 

 

Předseda vlády Andrej Babiš a další členové kabinetu navštívili v pondělí 9. dubna 2018 

Královéhradecký kraj. Během cesty se zúčastnili konference Internet ve státní správě a 

samosprávě, dále jednáních o pokračování výstavby dálnice D11 a o revitalizaci pevnosti v 

Josefově. 

 

Více informací: zde 

 

Připravuje se další seminář, tentokrát k dotačním příležitostem pro spolupráci s 

partnery z jihovýchodní Evropy 

 

Královéhradecký kraj, Eurocentrum Hradec Králové, Eurocentrum Pardubice a Regionální 

ukrajinský spolek ve východních Čechách pořádají 19. dubna 2018 v sálu Jana Letzela 

(zastupitelstva) Krajského úřadu Královéhradeckého kraje seminář k dotačním příležitostem 

pro spolupráci s partnery z jihovýchodní Evropy. 

 

Více informací: zde 
 

Zasedání zastupitelstva KHK 

 

Usnesení z 11. zasedání Zastupitelstva Královéhradeckého kraje konaného dne 26. 3. 2018  

 

Více informací: zde 

 

TIP NA VÝLET: 

Stavění máje všem pannám hradeckým 

Místo konání: Šrámkův statek v Pileticích, Piletická 7 / 6, Hradec Králové, 500 03 

Datum konání: 28. 4. 2018  

Májová zábava v duchu lidových tradic. Bohaté občerstvení, opékané prasátko, prodej 

výrobků uměleckých řemesel a pestrý doprovodný program. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

DAŇOVÁ KALKULAČKA – aktualizovaná 

Výpočet výnosu sdílených daní pro jednotlivé obce podle nejnovějších odhadů a vypočtených 

koeficientů ministerstva financí byl aktualizován koncem roku 2017 v aplikaci Kalkulačka 

RUD: (https://www.smscr.cz/cz/rud-a-danova-kalkulacka/11-danova-kalkulacka). Každá obec 

si tak může zjistit pravděpodobný daňový výnos do svého rozpočtu pro rok 2018 po změně 

zákona o RUD, která je účinná od 1. 1. 2018 a porovnat ho se situací, kdyby nebyla přijata 

žádná změna rozdělení výnosu sdílených dan 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

http://www.kr-kralovehradecky.cz/cz/kraj-volene-organy/tiskove-centrum/aktuality1/clenove-vlady-cr-navstivi-v-pondeli-kralovehradecky-kraj--111690/
http://www.kr-kralovehradecky.cz/cz/kraj-volene-organy/tiskove-centrum/aktuality1/hejtman-jiri-stepan-a-radni-kralovehradeckeho-kraje-budou-jednat-s-cleny-vlady-111692/
http://www.kr-kralovehradecky.cz/cz/kraj-volene-organy/tiskove-centrum/aktuality1/pripravuje-se-dalsi-seminar--tentokrat-k-dotacnim-prilezitostem-pro-spolupraci-s-partnery-z-jihovychodni-evropy-111719/
http://www.kr-kralovehradecky.cz/cz/kraj-volene-organy/usneseni-2012/usneseni-z-11--zasedani-zastupitelstva-kralovehradeckeho-kraje-111509/
https://www.smscr.cz/cz/rud-a-danova-kalkulacka/11-danova-kalkulacka
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AKTUALITY ZE SMS ČR Sdružení místních samospráv ČR se kvůli zpřísnění zákona 

o střetu zájmů sešlo s předsedou PSP ČR Radkem Vondráčkem. 

 

„Dohodli jsme se, že ke komplexnímu pozměňovacímu návrhu ústavněprávního výboru bude 

předložen pozměňovací návrh. Nyní probíhá jeho textace, která musí respektovat princip, že 

oznámení, jež mají být podle návrhu ústavněprávního výboru veřejná, budou zpřístupňována 

na žádost a zároveň ten, o jehož oznámení jde, bude informován o jejich zpřístupnění,“ říká 

předseda SMS ČR Stanislav Polčák.  

Více informací: zde 

Jednání členů petičního výboru SMS ČR proti zpřísnění zákona o střetu zájmů.  

Dne 6. 4. 2018 se konalo jednání členů petičního výboru s premiérem Andrejem Babišem. 

Zástupci SMS ČR mu tlumočili výhrady proti zpřísnění zákona o střetu zájmů, které byly 

shrnuty v „Petici představitelů obcí a měst proti navrhované novele zákona o střetu zájmů“.  

Výstupem jednání je příslib premiéra, že na jednání poslaneckého klubu ANO podpoří takový 

pozměňovací návrh, který stanoví, že údaje o majetkových poměrech komunálních politiků, 

které mají být podle stávajícího návrhu veřejné, budou zveřejňovány pouze na základě 

individuální žádosti. 

 

Více informací: zde 

 

 „Mapování vnitřního dluhu infrastruktury venkova ČR“ 

V těchto dnech SMS ČR spouští nejrozsáhlejší terénní výzkum veřejné infrastruktury 

venkova. Kromě zjištění stavu hodláme vyjednat obcím více dotačních prostředků. 

Tento měsíc Sdružení místních samospráv České republiky oficiálně spustilo realizaci 

unikátního projektu ve spolupráci s Ministerstvem pro místní rozvoj ČR. 

Více informací: zde  

A jak to v nejmenších obcích vypadá a co by situaci mohlo zlepšit  Nejen na tyto otázky 

najdete odpovědi v pořadu, kde dostal slovo také pan předseda sdružení Stanislav Polčák. 

Podívejte se na video od času 24:33: zde 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

VÝHODY A BENEFITY SMS ČR  

 

Aktuální informace, odborné materiály, právní rady a zajímavosti pro Vás 

zveřejňujeme na webových stránkách:  

http://www.smscr.cz/  

http://www.rokvobci.cz/  

https://www.facebook.com/SMSCR.CZ  

 

 

https://www.smscr.cz/cz/62-aktuality/1582-sms-cr-se-seslo-s-predsedou-psp-cr-radkem-vondrackem
https://www.smscr.cz/cz/62-aktuality/1587-premier-andrej-babis-se-dnes-sesel-se-zastupci-sms-cr
https://www.smscr.cz/cz/62-aktuality/1420-projekt-mapovani-vnitrniho-dluhu-infrastruktury-venkova-cr
http://www.ceskatelevize.cz/porady/1097181328-%20udalosti/218411000100120/video/
http://www.smscr.cz/
http://www.rokvobci.cz/
https://www.facebook.com/SMSCR.CZ
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Obce na těchto stránkách mohou využívat:  
Informační zpravodaj SMS ČR https://www.smscr.cz/cz/sluzby/informacni-zpravodaj 

Hlídač termínů starosty http://www.rokvobci.cz/hlidac-terminu/ 

Odborné články k tématům týkajících se veřejné správy http://www.rokvobci.cz/zpravy-

redaktoru/ 

Rukověť starosty http://www.rokvobci.cz/rukovet-starosty/ 

Vzorové dokumenty ke stažení http://www.rokvobci.cz/dokumenty/ 

Právní poradna Roku v obci-odpovědi právníka na již položené dotazy 

http://www.rokvobci.cz/pravni-poradna/ 

Členské obce navíc na těchto stránkách mohou využívat:  
Právní poradna https://www.smscr.cz/cz/10-pravni-poradna 

Newsletter - webové aktuality s přehledem aktuálních dotačních titulů z národních a 

evropských zdrojů https://www.smscr.cz/cz/sluzby/9-newsletter 

 

 

Nocleh v centru Prahy, v místě sídla regionální kanceláře – Národní 41, Praha 1. Členové 

SMS ČR mohou zdarma využít této služby od května 2017. V případě problémů a nejasností 

ohledně přihlašovacích údajů a zajištění noclehu v Praze, kontaktujte organizační manažerku 

Editu Nezvalovou, info@smscr.cz, tel. 577 688 103.  

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

KONTAKTY NA KRAJSKOU ORGANIZACI SMS ČR KHK  
Předsedkyně: Jana Kuthanová, tel. 724 186 825, ou@horineves.cz  

Místopředseda: Jan Kopelent, tel. 608 339 074, starosta@blesno.org  

Místopředseda: Jiří Krtička, tel. 604 569 525, ou.machov@worldonline.cz  

Člen: Jaroslav Huňat, tel. 499 694 213, starosta@dubenec.cz  

Člen: Bc. Zdeněk Drašnar, tel. 728 581 434, um.starosta@novy-hradek.cz  

Krajský manažer: Bc. Zdeněk Kašpar, tel. 777 919 771, kaspar@smscr.cz  

 

 

 
Realizováno za finanční podpory Královéhradeckého kraje 

https://www.smscr.cz/cz/sluzby/informacni-zpravodaj
http://www.rokvobci.cz/hlidac-terminu/
http://www.rokvobci.cz/zpravy-redaktoru/
http://www.rokvobci.cz/zpravy-redaktoru/
http://www.rokvobci.cz/rukovet-starosty/
http://www.rokvobci.cz/dokumenty/
http://www.rokvobci.cz/pravni-poradna/
https://www.smscr.cz/cz/10-pravni-poradna
https://www.smscr.cz/cz/sluzby/9-newsletter
mailto:kaspar@smscr.cz

